
 ZÁPIS č. 8 (74) 
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 15. září 1998 

 konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 
 
Přítomni: viz presenční listina (celkem 20 senátorů) 

Omluveni: Kříž/FP, Sergejevová/FT, Tomáš Novák/FaME, Zelenka/FP 

Hosté:   rektor Vavřín 
 
Ing. Zmrzlý oznámil senátorům doplnění programu dnešního zasedání o informace rektora 
Vavřína ve věci přípravy vnitřních předpisů VUT v návaznosti na nový VŠ zákon a o abdikaci 
člena AS VUT za FA Doc. Wernera. 
 
PROGRAM:  
1.  Kontrola zápisu a úkolů 
2.  Zahájení nového akademického roku 1998/99 
3.  Abdikační dopis Doc. Wernera na funkci člena AS VUT 
4.  Informace rektora Vavřína o přípravách vnitřních předpisů VUT 
5.  Vyjádření AS VUT ke Stanovisku ekonomické komise k návrhu na kritéria hodnocení fa-

kult a VŠ ze dne  15. 7. 1998 
6.  Informace předsedy legislativní komise ke změnám Statutu FaVU 
7.  Různé 
 
Ad 1) Kontrola zápisu a úkolů 
K zápisu z minulého zasedání AS VUT ze dne 16. června 1998 nebyly vzneseny žádné při-
pomínky. 
 
Úkol 2.2/98 
Zpracovat generel všech pozemků a ploch s vytypováním možností a vhodnosti jejich per-
spektivního využití. 
Zajistí: prorektor Hobst 
Ing. Zmrzlý seznámil senátory s dopisem prorektora Hobsta, ve kterém informuje o zaslání 
soupisu nemovitého majetku (pozemky a budovy, ke kterým má VUT v Brně právo hospoda-
ření) na MŠMT ČR  pro uskutečnění převodu těchto nemovitostí z vlastnictví ČR na VUT. 
Dokud nebude definitivně rozhodnuto, které pozemky se dostanou do vlastnictví VUT, nebu-
de možné generel pozemků VUT podrobně zpracovat. 
Úkol trvá, nový termín: Po definitivním převodu majetku do vlastnictví VUT 
 
 
Ad 2) Zahájení nového akademického roku 1998/99 
Ing. Zmrzlý přivítal přítomné senátory  a popřál jim hodně sil do náročného roku implementa-
ce nového VŠ zákona. 
 
Ad 3) Abdikační dopis Doc. Wernera na funkci člena AS VUT 
Ing. Zmrzlý seznámil senátory s dopisem Doc. Wernera, kterým podal před dnešním zasedá-
ním AS VUT  abdikaci na funkci člena AS VUT. Doc. Werner zdůvodnil svoji žádost nespo-
kojeností s řešením některých věcí, neochotou většiny členů senátu objektivně posuzovat zá-
važné a oprávněné požadavky minorit v rámci VUT.  
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V reakci na abdikační dopis někteří senátoři vyjádřili svůj nesouhlas s názorem Doc. Wernera, 
který nepovažují  za objektivní. Vzhledem k tomu, že Doc. Werner se dnešního zasedání AS 
VUT  nezúčastnil, senátoři jeho abdikaci vzali na vědomí. Pro AS FA vyplývá povinnost de-
legovat svého nového zástupce do AS VUT. 
 
Ad 4) Informace rektora Vavřína o přípravách vnitřních dokumentů VUT 
Ing. Zmrzlý přivítal pana rektora Vavřína na prvním poprázdninovém zasedání a seznámil 
přítomné s jeho dopisem, jehož přílohu „Harmonogram zpracování vnitřních dokumentů 
VUT“ obdrželi všichni senátoři na dnešním zasedání. 
 
⇒ Rektor Vavřín  
Složení současného senátu 
Sestavení, schválení a registrace všech vnitřních předpisů VUT ministerstvem školství se 
předpokládá do konce června 1999. Některé předpisy však musejí být vypracovány nejpozději 
do ledna 1999 (např. aby mohlo být úspěšně vypsáno přijímací řízení, nebo mzdový předpis). 
Předpisy, které budou předloženy ke schválení po 1. lednu 1999, musejí být schvalovány sená-
tem, který odpovídá novému VŠ zákonu. Rektor navrhuje dvě možné varianty: 
1.  Zkrácení volebního období současného AS, jeho rozpuštění a v co nejkratší době uskuteč-

nění nových voleb. 
2.  Rekonstrukci stávajícího senátu tak, aby vyhovoval jak současně platnému VŠ zákonu, tak 

novému. 
Rektor se domnívá, že druhá varianta je vzhledem ke zkušenostem současného AS lepším  
řešením. Současný senát odpovídá podmínkám, stanoveným novým VŠ zákonem, pouze 
s jednou výjimkou minimálního 1/3 zastoupení studentů. Doplňující volby jednoho zástupce 
studentů nejsou zcela vhodné, neboť by bylo porušeno paritní zastoupení fakult, dané dosud 
platným zákonem. Rektor proto navrhl, aby AS VUT projednal cestou zástupce celoškolských 
pracovišť  Ing. Smolíka (CVIS), aby tato část akademické obce dočasně (do voleb AS VUT 
v roce 1999) souhlasila s úpravou čl. 11 odst. 4 Statutu VUT ve smyslu tvorby AS pouze ze 
zástupců fakult (2 pracovníci + 1 student), čímž by byla zajištěna skladba požadovaná novým 
zákonem. 
Prof. Hlavenka navrhl, aby Ing. Smolík nadále chodil na zasedání, měl možnost připomínko-
vání, ne však hlasování. Ing. Smolík sdělil, že toto řešení projedná s akademickou obcí CVISu 
a ÚSI a na příštím zasedání informuje o  jejich stanovisku. 
Mgr. Božek navrhl, aby na dnešním zasedání proběhlo hlasování o 2. variantě, podmíněné 
souhlasem akademické obce CVIS a ÚSI. 

Ing. Zmrzlý dal hlasovat o otázce, zda členové AS VUT souhlasí se změnou čl. 11, odst. 4 
Statutu VUT na text: Členy AS VUT jsou dva pracovníci a jeden student za každou fakultu, 
dva zástupci za mimofakultní pracoviště se zúčastňují zasedání AS VUT pouze s hlasem po-
radním.  

Hlasování: 
Pro - 19 hlasů 
Zdržel se hlasování - 1 hlas 
Proti - 0 hlasů 
Návrh byl přijat. 

UAS 1 
AS VUT schvaluje změnu Statutu VUT v čl. 11, odst. 4 na: Členy AS VUT jsou dva pracov-
níci a jeden student za každou fakultu, dva pracovníci za všechna mimofakultní pracoviště se 
zúčastňují zasedání AS VUT s hlasem poradním.  
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Usnesení nabývá platnosti za podmínky, že akademické obce celoškolských pracovišť budou 
souhlasit  s abdikací jejich zástupce  v AS VUT. 

Informace  o nových volbách do AS VUT pro příští funkční  období  
Nový VŠ zákon nestanoví explicitně složení nového AS, je otázkou diskuse, zda senát pře-
vezme současné schéma, nebo volby proběhnou ve zcela novém duchu. Je možné stanovit 
složení počtu zástupců fakult podle velikosti příslušné fakulty, kdy větší fakulty budou mít 
zástupců více, menší méně, možné je i profesní složení  studenti, asistenti, docenti a profesoři. 
Vše záleží na konečném rozhodnutí AS. 
Poznámka předsedy AS VUT:  Vzhledem k tomu, že příprava nového Volebního a Jednacího 
řádu AS VUT  bude jedním z hlavních bodů příštího zasedání, prosím všechny členy AS aby si 
promysleli navržené i jiné možné modely struktury AS VUT. 

Harmonogram vypracování vnitřních předpisů 
Rektor předložil první verzi materiálu a požádal o pomoc senátory při odstraňování jeho pří-
padných chyb a nedostatků. Podíl AS spočívá v přípravě Volebního a Jednacího řádu AS 
VUT a v projednání a schvalování všech předložených vnitřních předpisů. Harmonogram 
i jednotlivé verze připravovaných dokumentů budou uveřejňovány na Internetu, aby všichni, 
kdo mají zájem, se mohli podílet na spolupráci při jejich zpracování. Statutární předpisy fa-
kult musí být v souladu se statutárními předpisy VUT, vedení VUT se bude snažit koordino-
vat tvorbu předpisů na fakultách. První verze Statutu VUT bude zpracována v měsíci říjnu. 
Dále senátoři s rektorem diskutovali o tom, jaký bude postup přípravy jednotlivých materiálů. 
Mgr. Božek požádal rektora, aby byl nejdříve uveřejňován „věcný záměr“ jednotlivých před-
pisů.  
 
Ad 5) Vyjádření AS VUT ke Stanovisku ekonomické komise k návrhu na 
           kritéria hodnocení fakult a VŠ ze dne  15. 7. 1998 
Vzhledem k dřívějšímu odchodu předsedy EK Prof. Němečka z dnešního zasedání podal in-
formaci o jednání EK ze dne 15. 7. 1998 Prof. Hlavenka. Stručně komentoval jednotlivé body 
„Stanoviska“. Upozornil na to, že kritéria hodnocení fakult a VŠ byla zpracovávána MŠMT 
pod vedením bývalého ministra Sokola a je otázkou, zda nový ministr Zeman bude v této prá-
ci pokračovat.  
Doc. Münsterová upřesnila předložený materiál v tom smyslu, že kritéria se pravděpodobně 
týkají jen zhruba 10 - 15 % přítoku peněz na VŠ. Zbývající finance jsou VŠ přidělovány na 
základě jiného algoritmu. Doc. Münsterová nedoporučuje jednoznačné vypuštění kritéria hod-
nocení učitelů studenty. Upozornila, že tato problematika je aktuální a naléhavá, mimo jiné 
v rámci evaluace VŠ. Informovala, že celostátní pracovní skupina, kterou v rámci RVŠ vede, 
se touto problematikou začala systematicky zabývat ve spolupráci s Centrem pro rozvoj vyso-
kého školství v Praze a první výsledky budou v listopadu 1998, závěr akce s návrhem stano-
viska se očekává na jaře 1999. 
Formální připomínka Doc. Zbořila: V bodě 6), poslední odrážka opravit „počet nezaměstna-
ných studentů“ na „počet nezaměstnaných absolventů“. 
Doc. Munsterová byla senátem pověřena, aby zjistila, zda v připomínkování kritérií se má 
i v současné situaci pokračovat. 
(Informace z předsednictva RVŠ dne 17. září 1998: Není pravděpodobné, že by rozpočet roku 1999 
byl zásadně ovlivněn, nicméně v sestavování a připomínkování kritérií se má nadále pokračovat).  
 
Ad 6) Informace předsedy legislativní komise ke změnám Statutu FaVU 
Mgr. Božek informoval o průběhu vyjádření senátorů k návrhu změn Organizačního řádu Fa-
VU, které proběhlo počítačovou formou.   



 4 

K návrhu se vyjádřilo16 senátorů, z toho 11 kladně, zbývající s podmínkou. Ostatní  senátoři 
se zdrželi hlasování. Zásadní připomínky se týkaly otázky ekonomického dopadu při zvýšení 
počtu kabinetů. Mgr. Božek se domnívá, že AS VUT má právo posuzovat předpisy pouze 
z hlediska souladu se Statutem VUT. Je v plné kompetenci fakult zřídit si svoji organizaci 
činnosti fakulty. Není proto možné z důvodů ekonomických neschválit navrhovanou změnu, 
ale je třeba vzít tyto připomínky na zřetel při  schvalování rozpočtu na další roky.   
Připomínka k organizačnímu schématu z hlediska pravomoci řízení úseku kontroly byla ak-
ceptována, Mgr. Božek proto navrhl přistoupit k hlasování a doporučil předložený návrh 
schválit.  

Hlasování: 
Kdo souhlasí s tím, aby předložený návrh na změnu Organizačního řádu FaVU ze dne 2. 7. 
1998 byl schválen?  
Pro - 19 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 

UAS 2 
Akademický senát VUT schválil změnu Organizačního řádu FaVU: čl. 12, odst. 1; čl. 18, 
odst. 3 a čl. 19 - nové plné znění. 
 
Ad 7) Různé 
⇒ Proběhla další diskuse o abdikaci Doc. Wernera.  
⇒ Doc. Münsterová upozornila na článek, uveřejněný v páteční příloze Lidových novin „Di-

stanční vzdělávání přináší úsporu času i volnost studujícím“. V něm je uveden přehled na-
bídky distančního vzdělávání v ČR, který obsahuje informaci o Fakultě stavební a Fakultě 
podnikatelské VUT, díky nepřehlednosti vznikl dojem, že není uvedeno CDV. Prof. Hla-
venka upozornil, že v uvedeném článku zřejmě není dělán rozdíl mezi dálkovým 
a skutečným distančním vzděláváním a doporučuje tuto otázku prověřit, aby informace 
o možnostech, které naše škola poskytuje, nebyly ochuzeny. 

⇒ Ing. Kozák požádal o doplnění přehledu pozemků ve Zlíně o přesnou specifikaci - zajistí 
sekretariát AS VUT. 

⇒ Prof. Hlavenka nepovažuje úkol prorektora Hobsta za splněný. Ing. Zmrzlý požádá prorek-
tora Hobsta o zpracování informací z materiálů,  zaslaných na MŠMT. 

⇒ Doc. Münsterová informovala o návrhu delegátů Rady vysokých škol na Sněm Akademie 
věd ČR, zaslaném Agentuře RVŠ dne 10. září 1998. Vzhledem k danému termínu nemohly 
být návrhy předloženy na dnešní zasedání AS, Doc. Münsterová je proto projednala s Ing. 
Zmrzlým. Byli navrženi: Doc. Ing. Jaroslav Fiala, CSc. z Fakulty chemické a Prof. RNDr. 
Jiří Komrska, CSc. z Fakulty strojní.  Zdůvodnění návrhu je uloženo na sekretariátě AS. 
(Informace z jednání předsednictva RVŠ dne 17. 9. 1998: Bylo rozhodnuto, aby každou VŠ zastu-
poval pouze 1 delegát, za VUT byl předsednictvem RVŠ schválen Doc. Fiala). 

 
Příští zasedání AS VUT se bude konat 13. října 1998 v 8:00 hodin v zasedací místnosti rek-
tora VUT v Brně, Kounicova 67a. Pokud to bude situace vyžadovat, bude svoláno mimo-
řádné zasedání již po 14ti dnech -  29. září 1998. 
 
 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc. 
                                                                                                              předseda AS VUT v Brně 
Zapsala: J. Cardová  


